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Abstract (en)
In a composite beam for use in the building and construction industry, a bending load is carried by two superposed individual elements (1, 2). In
this case, the individual element (2), composed of concrete for example, has the function of taking up the compressive forces, whereas the opposite
individual element (1) has the function of taking up the tensile forces. Shear forces have to be transmitted between both individual elements. The
envisaged transmission means permit a prestressed, positive connection. The transmission means are equipped with toothing (7) and a clamping
element (15).

Abstract (de)
Bei einem Verbundträger zur Anwendung im Bauwesen wird eine Biegebelastung durch zwei aufeinanderliegende Einzelelemente (1, 2)
aufgenommen. Dabei hat das eine, beispielsweise aus Beton bestehende Einzelelement (2) die Aufgabe, die Druckkräfte aufzunehmen, während
das gegenüberliegende Einzelelement (1) die Aufgabe hat, die Zugkräfte aufzunehmen. Zwischen beiden Einzelelementen müssen Schubkräfte
übertragen werden. Die vorgesehenen Uebertragungsmittel ermöglichen eine vorgespannte, formschlüssige Verbindung. Die Uebertragungsmittel
sind mit einer Verzahnung (7) und einem Klemmelement (15) ausgerüstet.
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